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Protokół z XIII sesji  

Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 26 lutego 2020 r.  

Pkt 1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

 Przewodnicząca rozpoczęła obrady o godzinie 10.01. W posiedzeniu wzięło udział 14 

radnych.  

Obecność w momencie rozpoczęcia obrad przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski 

5. Dariusz Kokosza 

6. Edyta Krasuska 

7. Marian Kutasiewicz 

8. Joanna Ostaszewska 

9. Monika Pankowska 

10. Adrian Przybyłek nieobecny 

11. Krzysztof Serwatka 

12. Grzegorz Stachera 

13. Zbigniew Staniek 

14. Bogusława Szlachetka 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 2. Uchwalenie porządku obrad XIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (1) 

Adrian Przybyłek 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy w Przewozie. 
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Na sali wyłożony został projekt protokołu z XII sesji Rady Gminy w Przewozie. Radni 

nie zgłaszali uwag.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (1) Adrian Przybyłek 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania. 

Interpelacje oraz zapytanie w formie pisemnej złożył radny Jarosław Borkowski.  

Pkt 5. Wystąpienia gości zaproszonych - Firma PreZero. 

Na zaproszenie Wójta na obrady przybył przedstawiciel firmy PreZero, pan Zenon 

Turowski. Firma PreZero świadczy na rzecz gminy Przewóz usługi w zakresie odbioru 

i gospodarowania odpadami.  

Na wstępie przedstawiciel firmy od razu poinformował radnych, jakie części składowe 

mają znaczenie przy ustalaniu ceny za tonę konkretnej frakcji odpadów. Firma ponosi koszty 

„opłaty marszałkowskiej” – 270,00 zł/tona, recykling poszczególnych frakcji 640,00 zł, 

koszty ponownego segregowania makulatury czy tworzyw sztucznych, koszty oddania 

odpadów do recyklingu, zapewnienie odpowiedniego wynagrodzenia dla pracowników. 

W przeciągu ostatnich trzech lat koszty firmy przy zagospodarowywaniu odpadów ogromnie 

wzrosły co przekłada się na zdrożenie systemu odbierania odpadów i odczuwają to 

mieszkańcy.   

Radny Zbigniew Staniek zgłosił, że firma nie dostarcza odpowiedniej ilości worków 

dla mieszkańców, albo przekazuje je niedbale, bo pracownicy rzucają gdzie popadnie 

i roznosi je później wiatr. W dodatku worki te nie są wytrzymałe bo często się rwą.  

Pan Turowski odpowiedział, że Kierownik Referatu Gospodarki zgłasza wszelkie 

usterki na bieżąco i firma stara się od razu je eliminować. Jeśli chodzi o worki to są one 

wytwarzane według określonych standardów.  

Radny Zbigniew Staniek zapytał czy jest możliwości zmniejszenia kosztów za sprawą 

odbioru frakcji odpadów sztucznych takim sprzętem, który umożliwiałby od razu ich 

zgniatanie, a tym samym przyjmie on większy tonaż odpadów. Mniej razy byłby przyjazd na 

teren gminy.  
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Firma raczej nie praktykuje zgniatania ponieważ odpady te później poddawane są 

ponownej segregacji, a toby znacznie utrudniało zadanie.  

Radny Jarosław Borkowski zapytał, czy firma mogłaby ograniczyć częstotliwość 

odbioru poszczególnych frakcji.  

Pan Turowski wyjaśnił, że częstotliwość odbioru wynika z wymogów jakie 

przedstawił Urząd w specyfikacji przetargowej.  

Radny Krzysztof Serwatka zapytał czy można w jednym czasie zebrać odpady od 

przedsiębiorców i osób fizycznych.  

Pan Turowski wyjaśnił, że nie wolno mieszać tego rodzaju odpadów. Do każdej grupy 

są osobne rozliczenia, oddzielne sprawozdania z odbiorów.  

Pkt 6. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz od 30 stycznia do 25 lutego 2020 

r. 

Wójt przedstawił informację ze swojej działalności.  

Poinformował radnych także o tym, że po długim czasie negocjacji zostanie w końcu 

postawiona wiata przystankowa przy drodze wojewódzkiej, na wysokości miejscowości 

Bucze.  

Są plany na budowę drogi asfaltowej w Lipnej prowadzącej do remizy OSP. Wysłano 

więc zapytania do kilku firm w sprawie ceny za wykonanie dokumentacji dla tej inwestycji. 

Na chwile obecną wpłynęła jedna odpowiedź z ofertą na kwotę 58.000 zł netto. Kwota jest 

zaskoczeniem, ale może inna firma odpowie i coś tańszego będzie. Kolejny koszt to 

przygotowanie mapy projektowej i tu koszty wahają się w granicach 1.800 zł do 2.500 zł.  

Pkt 7. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XI/72/2019 Rady Gminy w Przewóz z dnia 19 

grudnia 2019 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2020 r. 

Treść projektu odczytała pani Skarbnik. Jak było mówione na posiedzeniach Komisji, 

główne zmiany wprowadzane w budżecie dotyczą zabezpieczenia dodatkowych środków na 

realizację projektu „Światowy Geopark UNESCO Łuk Mużakowa szansą na rozwój regionu”, 

w którym uczestniczy kilka gmin z powiatu żarskiego. W ramach tego projektu w roku 

bieżącym, na terenie gminy Przewóz będzie organizowana impreza „Rycerskie spotkania na 

Łuku Mużakowa, a w lata 2021 i 2022 podejmowane będą działania promujące gminę , w tym 

również udział w targach turystycznych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (1) 

Adrian Przybyłek 

b) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XI/71/2019 Rady Gminy w Przewozie z dnia 19 

grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2024. 

Projekt przedstawiła pani Skarbnik. Wyjaśniła, że zmiany w WPF są 

odzwierciedleniem zmian w budżecie gminy. Przede wszystkich należało wykazać środki na 

realizację długoterminowego projektu Światowy Geopark UNESCO Łuk Mużakowa szansą 

na rozwój regionu”. Ponadto w uchwale wskazano już rzeczywiste wykonanie budżetu za  

2019 r. oraz uwzględniono wszelkie zmiany jakich dokonano w roku bieżącym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (1) 

Adrian Przybyłek 

c) Projekt w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

Treść projekt odczytał Sekretarz. Rozpoczęcie procedury wyodrębniania funduszu 

rozpocznie się w okolicy lipca. Wtedy Wójt poinformuje każde sołectwo co do wysokości 

kwoty funduszu, jaka można uzyskać. Zostanie też wysłana wiadomość do Marszałka 

Województwa w sprawie ogólnej wysokości funduszu.  

Zebrania wiejskie podejmą uchwały o chęci skorzystania z funduszu i wystąpią do 

Wójta z wnioskiem o udzielenie środków na realizacje określonych zadań. Należy jednak 

pamiętać, że zadania te muszą być zgodne z zadaniami własnymi gminy. 
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Radny Grzegorz Stachera zapytał dlaczego tak szybko radni muszą podjąć decyzję, 

wczoraj były posiedzenia Komisji przedstawiono projekt, a dziś już sesja i podjęcie uchwały. 

Nie było nawet czasu na spokojne przemyślenie sprawy i dokładne jej przedyskutowanie. 

Radny zapytał czy jeżeli fundusz zostanie wyodrębniony, to czy oprócz tych środków 

sołectwa mogą liczyć jeszcze na jakąkolwiek pomoc finansową z budżetu gminy. Chodzi 

przede wszystkim o jakieś niespodziewane wydatki, np. awarie, konieczne naprawy 

chociażby w świetlicach.   

Sekretarz odpowiedział, że sołectwo otrzymuje fundusz na realizację zadań 

przedstawionych we wniosku. Jeżeli chodzi o awarie to ich zwalczanie jest w gestii Wójta, 

jako zobowiązanego do utrzymania budynków gminnych.  

Radna Edyta Krasuska czy przy sołectwie Przewóz można wyodrębnić środki dla 

miejscowości Potok.  

Sekretarz odpowiedział, że należy podczas zebrania wiejskiego wyodrębnić zadania 

dla miejscowości Potok i określić kwotę na ich realizację.   

Radny Grzegorz Stachera powiedział, że jego zdaniem są ważniejsze wydatki 

i potrzeby niż wydanie ponad 200.000 zł na  fundusz sołecki. Należałoby wymienić w ZGK 

sprzęt bo niedługo nie będą mieli na czym pracować.  

Radny Krzysztof Serwatka powiedział, że przecież są pieniądze w budżecie na ten cel 

więc dlaczego miałoby funduszu nie być. Poza tym tylko w gminie Przewóz nie ma 

wyodrębnionego funduszu sołeckiego.  

Radny Zbigniew Staniek powiedział, że mieszkańcy domagają się wyodrębnienia 

funduszu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Krzysztof 

Serwatka, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

PRZECIW (3) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Grzegorz Stachera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Adam Klisowski, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska 

NIEOBECNI (1) 

Adrian Przybyłek 
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d) Projekt w sprawie likwidacji zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Przewozie. 

Treść projektu przedstawił Sekretarz. 

Radny Jarosław Borkowski zapytał jaki cel przyświeca Wójtowi przy likwidacji 

Zakładu skoro z dokumentów wewnętrznych wynika, że wójt jest głównym zwierzchnikiem 

tej instytucji i ma największy wpływ na jego funkcjonowanie. Radny przedstawił niektóre 

z zapisów Statutu Zakładu, które mówią, że kierownika zakładu powołuje i odwołuje wójt 

gminy, zadania realizowane są na podstawie rocznego programu, który również zatwierdza 

wójt. Ponadto zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym Zakładu, wykonuje on zadania 

własne gminy zgodne z ustawami, Statutem gminy, uchwałami Rady Gminy w Przewozie czy 

zarządzeniami Wójta Gminy Przewóz.  

Jeśli zakład zostanie wchłonięty w strukturę urzędu to i tak nie pojawi się możliwość 

świadczenia usług za odpłatnością na rzecz mieszkańców. Bo żeby się takowa możliwość 

pojawiła zakład powinien, zdaniem radnego zostać przekształcony w gminna spółkę 

z ograniczoną odpowiedzialnością.  

Wójt odpowiedział, że przy tych działaniach przyświecają mu przede wszystkim cel 

ekonomiczne. Chodzi o oszczędności w zakresie przesunięcia etatów w urzędzie i pomiędzy 

pracownikami zakładu. Nie będzie konieczności zatrudnienia nowych pracowników pomimo 

tego, że niektórzy odejdą na emeryturę. Ponadto będzie jedna obsługa w zakresie, BHP, 

RODO czy spraw informatycznych. No i przede wszystkim bezpośredni nadzór nad 

wykonywaniem pracy przez pracowników zakładu. Nie tylko tych, którzy pracują w terenie, 

ale dotyczy to też pracowników biurowych.  

Radny Borkowski zauważył, że w związku z powyższym rozwiązaniem pracownicy 

urzędu będą mieli zwiększony angaż,  a z tym wiąże się większe uposażenie.  

Radny Jarosław Borkowski poprosił, aby Kierownik ZGK się wypowiedział co do 

tego przedsięwzięcia.  

Kierownik ZGK, pan Andrzej Gołowczyński powiedział, że nie może się 

wypowiedzieć ponieważ nie został poinformowany o jakichkolwiek szczegółach tej sprawy. 

Wie tylko ogólnie, że planuje się zakład zlikwidować.  

Radny Grzegorz Stachera powiedział, że powinny zostać przedstawione konkretne 

wyliczenia oszczędności jakie mają się pojawić w związku z likwidacją zakładu.   

Wójt ustosunkowując się do wypowiedzi radnych powiedział, że doskonale wie jakie 

potrzeby w zakresie sprzętu posiada zakład, czy też sama gmina, żeby wykonywać swoje 

zadania. Od 2018 r. został zakupiona samochód asenizacyjny, kosiarka do koszenia poboczy, 
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odśnieżarka, wyremontowano sprzęt, który tego wymagał. W tym roku planuje się  zakupić 

koparkę, śmieciarka w zasadzie już została zakupiona. Zdaniem Wójta dbanie o zasób gminy 

i o to żeby wygospodarować środki na uzupełnianie braków lub wymianę sprzętu, nie 

powinno wzbudzać zastrzeżeń. Osobiści o to zabiega i tego pilnuje. Sprzęt jest w stanie jakim 

jest bo wcześniej nie dbano o jego wymianę czy porządne remonty.  

Radny Jarosław Borkowski zauważył, że nie zostanie jednak wprowadzona zmiana na 

której wszystkim zależało, czyli możliwość świadczenia usług indywidualnych dla 

mieszkańców. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Edyta Krasuska, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Krzysztof Serwatka, Zbigniew Staniek, Bogusława 

Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

PRZECIW (4) 

Jarosław Borkowski, Dariusz Kokosza, Monika Pankowska, Grzegorz Stachera 

NIEOBECNI (1) 

Adrian Przybyłek 

e) Projekt w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 - 

2022. 

Projekt został przedstawiony przez Kierownik OPS, panią Barbarę Kicułę. Program 

uchwalany jest co 3 lata. W tym momencie wsparciem w ramach Programu objęte są cztery 

rodziny z terenu gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Dariusz 

Kokosza, Edyta Krasuska, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, 

Krzysztof Serwatka, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna 

Zdybowicz-Wójcik 

NIEOBECNI (1) 
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Adrian Przybyłek 

Pkt 8. Sprawy różne. 

Radny Jarosław Borkowski zapytał na jakim etapie są prace w związku z wymiana 

wiaty przystankowej na ul. Kolejowej w Przewozie.  

Kierownik ZGK odpowiedział, że 14 stycznia wystąpił do GDDKiA o uzgodnienia 

w sprawie zajęcia pasa itp., ale do dnia dzisiejszego nie ma oficjalnej odpowiedzi.   

Radny Zbigniew Staniek poprosił o przygotowanie odpowiednich informacji na temat 

czym jest i jak funkcjonuje fundusz sołecki oraz rozpowszechnienie jej wśród mieszkańców.  

Radny Krzysztof Serwatka zgłosił, że naprawy wymaga nawierzchnia drogi gminnej 

na ul. Okrężnej w Przewozie. W miejscu gdzie wyłożone są płyty ażurowe nawierzchnia się 

zapadła, a po obfitych opadach deszczu zbiera się w tym miejscu duża ilość wody.  

Kierownik ZGK odpowiedział, że zna ten problem bo już miał to zgłaszane.  

Radny zaproponował, aby ustalić zniżkę w opłatach za gospodarowanie odpadami dla 

rodzin wielodzietnych.  

Wójt odpowiedział, że  ten temat jest już omawiany i będzie przygotowana uchwała 

w tej sprawie. 

Radna Joanna Ostaszewska zwróciła się z prośba o ustawienie znaku zakazu 

zatrzymywania się i postoju przed wjazdem na ul. Kwiatową w Przewozie. Kierowcy 

notorycznie zastawiają ten wjazd co utrudnia komunikację osobom zamieszkałym na tej ulicę.  

Radna Katarzyna Zdybowicz-Wójcik poprosiła o naprawę latarni w miejscowości 

Piotrów, która umiejscowiona jest pomiędzy blokami mieszkalnymi nr 31 i 32.  

Pkt 9. Zamknięcie XIII sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca  zamknęła obrady o godzinie 11.14.  

 

        

Przewodnicząca Rady Gminy  

            Bogusława Szlachetka 

  

  

 

Przygotował(a): Magdalena Mikitiuk 

 

 


